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La nostra comarca està representada per diversos esportistes 
que participaran en els Jocs Olímpics d’estiu que se celebraran 
a la ciutat japonesa de Tòquio del 23 de juliol al 8 d’agost

Administración Profesional de Comunidades

www.gestioveinal.es

Rambla Josep Maria Jujol, 51
Sant Joan Despí

Servicio de Urgencias a nuestras comunidades    24 horas - 365 días/año

¡Disfruta más de tu tiempo! Reducimos la cuota mensual
de tu comunidad

-30%
Llámanos. 93 461 90 01

SUCCESSOS Pàgina 10

Operacions 
policials al Baix 
Llobregat contra 
el tràfic de drogues
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Sant Vicenç dels 
Horts promou la 
revitalització de 
l'agricultura

C/Dr. Martí i Julià,43 · Cornellà · 930 245 112

BOXABOXA
MMA - K1MMA - K1
BOXA INFANTIL
DIETES PERSONALITZADESDIETES PERSONALITZADES

KICK BOXING KICK BOXING 
SALA MUSCULACIÓSALA MUSCULACIÓ

ENTRENO FUNCIONAL

MUAY THAIMUAY THAI
ENTRENADOR PERSONAL

1ª CLASE
GRATIS

VEN
A PROBAR

Tarifa ESPECIAL jubilado 22€

ESPORTS Pàgina 15

La Unió Esportiva 
Santboiana celebra 
enguany el seu 
Centenari

ECONOMIA Pàgina 11

La nostra comarca 
va perdre més 
de 1.800 empreses 
l'any 2020

¡SALUT, PRECAUCIÓ I BONES VACANCES!¡SALUT, PRECAUCIÓ I BONES VACANCES!

Tornem el 20 de setembreTornem el 20 de setembre
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¡Segundas 
Rebajas!

C/Vista alegre, 19 - Cornellà de Llobregat - 93 375 41 53  -  FRENTE MERCADO MARSANS              www.boutiquebely.com

Síguenos en: Instagram y Facebook
Looks diarios, novedades y promociones 
para estar siempre a la última en moda

Te espero. 
MªCarmen Tenorio Gómez

¡Segundas 
Rebajas!

Les obres del soterrament 
de les vies del tren, en marxa

El 22 de juny de 2021 
marca un abans i un 
després en la història de 

Sant Feliu, ja que s'ha comu-
nicat l'inici formal per part 
d'Adif del soterrament de 
les vies del tren al seu pas 
per la ciutat baixllobrega-
tina. Així es va anunciar en 
una roda de premsa que va 
comptar amb l'assistència 
de l'alcaldessa de la ciutat, 
Lídia Muñoz; la delegada del 
Govern a Catalunya, Teresa 
Cunillera; Juan Antonio Her-
moso, Director de construc-
ció de corredors europeus i 
integració a ciutats d'Adif; 
i Antonio Duran, tècnic de 
logística d'Adif. Lídia Muñoz 
va iniciar la seva intervenció 
posant en valor la importàn-
cia d'una obra reivindicada 
i necessària per molts mo-
tius, recordant que "arriba 
després de 40 anys de lluita 
institucional i ciutadana, en 
els que la ciutadania de Sant 
Feliu i tots els partits polítics 

amb presència al Ple han 
tingut una única veu per 
tal d'aconseguir de manera 
unitària el necessari soterra-
ment de les vies del tren al 
seu pas per la nostra ciutat". 
El soterrament representa 
una oportunitat immillo-
rable per cosir Sant Feliu, 
per vertebrar-la i dotar-la 
de més vida, i per guanyar 
espais per a santfeliuencs i 
santfeliuenques, que segons 
ha explicat l'alcaldessa, po-
dran decidir a través d'una 

consulta popular al mes de 
novembre sobre el futur de 
tota la zona que quedarà 
alliberada per les vies. I grà-
cies a l'obra, ha apuntat Mu-
ñoz, "Sant Feliu deixarà de 
patir la xacra de la pèrdua 
de vides a causa dels atro-
pellaments, millorant així la 
seguretat  a una ciutat que 
serà més accessible i amb 
més qualitat de vida en ter-
mes tant de contaminació 
acústica com de freqüència 
de la xarxa de rodalies". 

Operacions
Els primers treballs, que 
s'allargaran durant aquest 
estiu, consisteixen en les 
operacions d'implantació, 
la continuació de repo-
sicions i els desviaments 
dels serveis afectats, a més 
de sondejos i obres prè-
vies, tal i com han explicat 
els representats d'Adif a la 
roda de premsa. L'obra, que 
compta amb una inversió 
de 65.983.480 d'euros.

Foto: Adif

Begues y Sant Just Desvern,    
Ciutat Amigues de la Infància

Argentona, Begues, Mataró, Santpedor i Sant Just 
Desvern, així com Reus van rebre ahir dimecres 
el reconeixement que les acredita com a Ciutats 

Amigues de la Infància, per la qual cosa són ja vint-i-nou 
els municipis catalans i 342 els espanyols que formen 
part d'aquesta iniciativa. Les entitats adherides han 
dissenyat estratègies per donar resposta als drets dels 
menors i compten amb espais de participació reals.

Distintiu a Sant Joan Despí com 
a municipi en igualtat de gènere

Sant Joan Despí és un dels municipis que entra a 
formar part de la comunitat de ciutats que obté 
el Distintiu per la Igualtat de Gènere SG CITY 50-

50. Aquest distintiu, que atorga l'Associació Forgender 
Seal, certifica que l'Ajuntament de Sant Joan Despí 
ha implementat el sistema per a la integració de la 
perspectiva de gènere en la seva organització i en les 
polítiques i actuacions municipals.

Sant Boi aprova un nou criteri 
per la publicitat institucional

El grup municipal de Podem-Esquerra Unida, 
juntament amb el grup municipal del PSC-CP, van 
defensar, en el Ple municipal del passat 30 de juny, 

la moció per crear un criteri de regularització de les 
despeses d'inserció de publicitat institucional en els 
mitjans de comunicació, i aquesta va ser aprovada 
per unanimitat. L'objectiu és aportar una millor 
transparència, i dotar al consistori d’unes pautes 
tècniques, per tal de fer més entenedor als ciutadans 
les partides pressupostàries en aquest àmbit.

L'actuació a Sant Feliu de Llobregat, amb una inversió de 65.983.480 
d'euros, té un termini d’execució de quaranta-quatre mesos

SOCIETAT

Torna el confinament nocturn a la comarca
La mesura s'aplicarà fins el 23 de juliol, de moment, i abarca entre la una de la matinada i les sis del matí

E
l Govern de la Genera-
litat ha aplicat un nou 
confinament nocturn 

entre la una de la matinada 
i les sis del matí -des del 17 
al 23 de juliol- en 161 mu-
nicipis, entre els quals hi ha 
gran part dels que formen 
la comarca del Baix Llobre-
gat. El Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya (TSJC) 
va avalat aquesta decisió i 
ha autoritzat el toc de que-
da en aquelles poblacions 
on la situació epidemiolò-

gica està pitjor. Dels pobles 
i ciutats afectats (148 muni-
cipis), tretze no compleixen 
el criteri establert sobre la 
incidència acumulada; però, 
com que queden envoltats 
completament per pobla-
cions on s'imposa la me-
sura, l'executiu va decidir 
que també s'afegeixin a la 
llista del toc de queda. Les 
persones afectades són 
més de sis milions, el 78% 
de la població a Catalunya. 
Castellví de Rosanes, Sant 

Esteve Sesrovires i Collbató 
són els únics tres municipis 
de la nostra comarca que 
no es veuen, de moment, 
afectats per aquesta me-
sura per contenir la pro-
pagació de la pandèmia 
de coronavirus. Segons el 
president, Pere Aragonès, 
el compromís és de revertir 
la mesura “tan aviat com la 
pandèmia ho permeti.”

Control policial
Uns tres-cents agents dels 

Mossos d'Esquadra reforcen 
el dispositiu per controlar el 
compliment del toc de que-
da nocturn, que s'afegeixen 
als que ja estaven actius 
per a la campanya d'estiu 
i per al tancament de l'oci 
nocturn i de les activitats 
a les 00.30 hores. A més es 
coordinen amb les policies 
locals. Les multes en cas 
d'incompliment poden anar 
dels 300 i els 6.000 euros, ba-
sant-se en el decret llei que 
es va aprovar l'agost passat.

Foto: Aj. Gavà
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ars.centre
Centre Ars Centre Psicològic Ars

Segueix-nos

C/Teide,10 - L'HOSPITALET · ryjmoreno99@gmail.com

Albañilería · Fontanería · Electricidad · más...

 Fijo. 93 449 56 51
      607 522 680

WathsApp

Síguenos en Facebook
Reformas Moreno Díaz

REFORMAS HNOS MORENOREFORMAS HNOS MORENO 
DESDE 1999

BAÑO BAÑO 
COMPLETOCOMPLETO

COCINA COCINA 
COMPLETACOMPLETA 6.500€6.500€  

3.500€3.500€  

 +info. Ver web:  www.reformasmoreno.es
PRESUPUESTO SIN COMPROMISOPRESUPUESTO SIN COMPROMISO

LAS RABIETAS 
Y LOS HEMISFERIOS
¿Por qué aunque le explique las cosas mi hijo/hija no me 
entiende? ¿Por qué sigue llorando/enfadado después de 
darle una explicación, siendo el ciclo que nunca acaba?

Como ya sabrás, nuestro cerebro se divide en dos 
hemisferios, el hemisferio derecho (HD) y el hemisferio 
izquierdo (HI). El primero (HD) se relaciona más con 
nuestras emociones, es nuestra parte creativa, la que 
recibe información del cuerpo, no es ni verbal ni lineal 
y es capaz de ‘ver’ las cosas como un todo. En el otro 
polo, encontramos el HI, la parte lógica. Se relaciona 
con la comprensión lingüística, literal y lineal de los 
conceptos y lo que nos rodea.

Ante una situación de conflicto, los niños suelen tener 
el HD más activado que los adultos. Esto significa que 
se encuentran en su zona emocional. Para resolver un 
problema, generalmente, nos dirigimos a nuestros 
pequeños explicándoles lo sucedido o dándoles las 
razones por las cuales no le compramos otro juego. Eso 
es hablarle desde el HI, el cual es más carente de emoción. 
En cambio, nuestro oyente tiene su HD activado, lo que 
le dificulta acceder a su centro lógico. En este tipo de 
situaciones, los mayores tenemos que hacer el esfuerzo 
de conectar con su HD para calmarlo y reconocerle 
sus sentimientos, de esta forma no se sentirán solo 
escuchados, sino que también se sentirán comprendidos.

Nos centraremos en aquellos momentos donde la 
reacción emocional del adulto puede afectar en la del 
niño/niña: cuando los pequeños entran en su volcán 
emocional es muy fácil que nosotros nos alteremos 
también. Puede que nos pongamos nerviosos. Este adulto 
está actuando solamente desde su HD (las emociones). 
Una reacción así ocasiona que nuestro pequeño oyente 
y observador se altere aún más, contribuimos en su ‘caos 
emocional’ al activar el nuestro, haciendo que entremos 
en ese bucle del que antes hablamos.

Los pequeños modelan lo que ven en los adultos, lo 
copian, eso incluye todo lo bueno, pero también, todo 
lo malo. Por esta razón, es tan importante ser el buen 
referente que constantemente buscan. Uno que les 
muestre que se les entiende para que puedan relajarse, 
entender su entorno y entenderse a ellos mismos. 

Hay muchas maneras de entenderlos, una de ellas es la 
empatía: reconoce la emoción que han experimentado 
(ponle nombre), muestra que los entiendes porqué tú 
también lo has vivido (explica una situación donde 
tú te hayas sentido de igual forma) y normaliza ese 
sentimiento. A veces, también ayuda mucho localizarla 
en el cuerpo (por ejemplo, los nervios en la barriga). Es 
necesario que los niños también vivan las emociones 
negativas para poder reconocerlas.

Judith Anducas Calvo
Psicòloga infantojuvenil
Col. Núm. 28.655

SOCIETAT

El Ministeri de Trans-
ports, Mobilitat i Agen-
da Urbana (Mitma), en 

el marc del nou Pla de Ro-
dalies 2020-2030, reprendrà 
els estudis per a la construc-
ció d'una nova línia de Ro-
dalies que unirà Cornellà 
amb Castelldefels, actuació 
que porta més de deu anys 
paralitzada. Ho ha assegu-
rat el secretari d'Estat Trans-
ports, Mobilitat i Agenda 
Urbana, Pedro Saura, en 
el transcurs d'una reunió 
mantinguda a Madrid amb 
els alcaldes i alcaldesses de 
Castelldefels, Maria Miran-
da; Gavà, Raquel Sánchez; 
Sant Boi, Lluïsa Moret, i 
Viladecans, Carles Ruiz.
Aquesta nova línia té com 
a objectiu atendre d'una 
manera sostenible les ne-
cessitats de mobilitat entre 
els municipis del litoral sud 
barceloní i el nucli metro-
polità. La introducció d'una 
nova via d'entrada a la ciutat 

de Barcelona permetrà mi-
llorar els serveis ferroviaris 
de Rodalies sense augmen-
tar el trànsit en els dos corre-
dors actualment existents, 
que ja compten amb una in-
tensitat de circulacions molt 
significativa. Saura va confir-
mar que el Pla de Rodalies 
2020-2030 és una prioritat 
per al Govern, en la seva po-
lítica de reforçar el transport 
públic de la zona metropoli-
tana de Barcelona per a re-
duir les emissions i garantir 
una mobilitat sostenible.

Estudi funcional
Saura s'ha compromès a lici-
tar al llarg de l'any que ve la 
redacció d'un estudi funcio-
nal que permeti determinar 
les alternatives a desenvolu-
par i la seva viabilitat. Aquest 
estudi constitueix el primer 
pas dins del procés de plani-
ficació de la línia i ha de tenir 
en compte els profunds can-
vis de mobilitat i de l'entorn 
que s'han produït en els més 
de deu anys que han trans-
corregut des dels últims es-

tudis realitzats. Els alcaldes 
van recordar que les quatre 
ciutats del Delta mereixen 
que es recuperi el projecte 
perquè viuen més de 250.000 
persones i són municipis que 
s'han caracteritzat per haver 
afrontat les crisis, apostant 
per estimular el creixement 
econòmic. A més, se sumen 
factors consubstancials amb 
el territori, com la proximitat 
del port i l'aeroport, el fet que 
tres dels quatre municipis si-
guin costaners, els valors dels 
espais fluvials, agrícoles i fo-
restals, i l'existència d'un gran 
nombre de polígons indus-
trials. Les activitats implanta-
des en la zona són molt im-
portants i estratègiques per 
a l'economia catalana. També 
són importants les necessi-
tats quotidianes de quatre 
municipis dinàmics, amb una 
gran població treballadora 
i estudiantil, que necessita 
desplaçar-se fora de la seva 
ciutat diàriament.

Nova línia de Rodalies a la comarca
Uniria el municipi de Castelldefels amb el de Cornellà de Llobregat

La cinquena onada de 
coronavirus a Catalunya 
(entre les quals hi ha la 

comarca del Baix Llobregat), 
que està arribant als índexs 
de contagis, risc de rebrot 
i velocitat de propagació 

més alts des de l'inici de la 
pandèmia, està omplint els 
hospitals, on han augmentat 
tant els ingressos com 
els pacients a l'UCI. Amb 
un risc de rebrot (EPG) 
disparat -al tancament 

de la present edició- les 
autoritats sanitàries estudien 
quins passos enrere poden 
donar en la desescalada per 
frenar la corba explosiva 
més pronunciada de la 
pandèmia. Precisament, la 
nostra comarca és una de les 
més afectades. Els experts 
atribueixen aquest augment 
explosiu de contagis entre els 
joves a la nova variant delta, 
més contagiosa, i a l'efecte 
de la passada revetlla de Sant 
Joan, el final del toc de queda, 
l'obertura de l'oci nocturn i la 
relaxació de les restriccions.

Els hospitals 
augmenten ingressos 
per coronavirus
El risc de rebrot supera els 1.000, que no 
s'havia assolit en tota l’epidèmia 

Distribució de mascaretes

La Diputació de Barcelona va rebre una remesa de 
171.000 mascaretes, que la corporació repartirà entre 
els municipis de la província de menys de 20.000 

habitants, perquè arribin als col·lectius més vulnerables i 
al personal de serveis essencials. Des de l'inici de la crisi 
sanitària, la corporació ha distribuït prop de tres milions 
de mascaretes per col·laborar amb els ajuntaments.

Centres ciclologístics

L'AMB impulsarà la creació de sis centres de ciclologística 
a la metròpolis de Barcelona per potenciar una 
distribució de mercaderies d’últim quilòmetre en 

modes sostenibles, com per exemple en bicicleta i 
tricicles de càrrega. Aquests serveis s’implementaran a sis 
municipis: Cerdanyola, Cornellà, Esplugues, Sant Cugat, 
Sant Joan Despí i Santa Coloma de Gramenet. 

Foto: Arxiu

Foto: Aj. Castelldefels



5Juliol/Agost 2021 | LA PREMSA DELBAIX.es

OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310
(frente mossos d'esquadra)

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior 
núm. 23-24 del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet de Llobregat

Super Oferta  
AIRE ACONDICIONADO 
MITSUBISHI ELECTRIC

MSZ-HR25VF
2150 Fg/h
2709 Kc/h

1309€

36€/Mes
Pago al contado

1190€
INSTALACIÓN

Incluida
IVA INCLUIDO

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 
93 490 96 45
facebook.com/moherclima

www.moherclima.com

Pago 
al contado 

9% DESCUENTO
 todo incluido

 e IVA

SOCIETAT

Raquel Sánchez, nova ministra de 
Transports, Mobilitat i Agenda Urbana
La ja exalcaldessa de Gavà ha estat substituïda per Gemma Badia, que fins    
ara estava al capdavant de l'àrea d'Espai Públic, Seguretat i Convivència

Foto: Aj. Gavà

Gemma Badia ja exerceix 
com a alcaldessa de 
Gavà. Va ser escollida 

per majoria, en el Ple ex-
traordinari després de la re-
núncia de Raquel Sánchez. 
Badia, després de rebre el 
bastó de comandament va 
fer el seu primer discurs on 
va assegurar que “és mo-
ment de seguir caminant, 
amb esforç, lluita per re-
soldre els problemes del 
dia de la gent i per això ha 
apel·lat al consens i suma 
de tots els grups municipals 
per treballar cap a aquest 

objectiu comú, sense dis-
traccions temporals ni relats 
èpics, perquè els gavanencs 
i gavanenques es mereixen 
un projecte que posi per 
damunt dels interessos par-
tidistes, el present i el futur 
de cada veí i veïna, perquè 
puguin cada dia apujar la 
persiana quotidiana de la 
seva vida”. Segons Badia “ara 
és el moment de demanar, 
que no manar, el compro-
mís col·lectiu del conjunt 
dels partits que aquí estem 
representats per posar per 
damunt dels interessos de 

cada grup o de cada regidor 
o regidora, les necessitats de 
la ciutat i de les seves famí-

lies”, i es va mostrar segura 
que trobarà en el conjunt 
dels regidors i regidores 
del  consistori “aquesta visió 
global de municipi que ens 
enforteix pel present i pel fu-
tur que haurem d’afrontar”. 
D'altra banda, la nova minis-
tra de Transports, Mobilitat 
i Agenda Urbana, Raquel 
Sánchez, es va comprometre 
a ser punta de llança de les 
transformacions dels fons 
europeus, a abanderar el 
desenvolupament sosteni-
ble i a construir democràcia 
amb el dret a l'habitatge, 

després de rebre la cartera 
de mans del seu predeces-
sor, José Luis Ábalos. “La 
democràcia no creix amb 
maons, sinó amb drets, i no 
hi ha dignitat sense habitat-
ge, la seva funció social és in-
qüestionable”, va afirmar. La 
nova ministra, que es va de-
clarar socialista, ecologista i 
catalana, va dir que creu en 
el diàleg i la cooperació, que 
defensa la cogovernança del 
model federal i que el fet de 
ser dona “imprimeix caràcter 
i imprimirà una mirada de 
gènere” a la seva gestió.

Manel Esteller, nou membre de 
l’acadèmia paneuropea de ciències

El director de l'Institut d'Investigació contra la Leucèmia 
Josep Carreras, Manel Esteller, ha estat escollit membre de 
l'Acadèmia Europea, la institució paneuropea de ciències i 

lletres que aglutina a líders internacionals en els seus àmbits 
de coneixement. El consell de l'Acadèmia Europea ha elegit el 
santboià per les seves contribucions en ciències biomèdiques, 
en particular en l'àmbit de l'epigenètica del càncer.

Mònica Ruiz, entre les deu 
millors internistes de Catalunya

La doctora Mònica Ruiz ha estat escollida com una de 
les internistes més destacades d’entre tots els hospitals 
públics i privats de Catalunya per l’Institut de Coordinades 

de Governança i Economia Aplicada. L’entitat ha reconegut a  
Ruiz, actual cap del Servei de Medicina Interna de l’Hospital 
de Viladecans, entre d’altres, per la seva tasca com a 
coordinadora de l’Hospital de Dia de l’Hospital Sant Rafael. 

Domingo Alonso inicia una  
nova aventura solidària

Domingo Alonso ha iniciat una nova aventura 
solidària amb bicicleta, que ho combinarà amb 
l’escalada. El viladecanenc és un dels creadors 

de l’ONG ‘Una cima, una sonrisa’. Té previst recórrer 
Espanya i escalar les muntanyes més altes del territori 
nacional i Andorra amb l’objectiu de recaptar diners per 
alimentació i escolarització de Moshi (Tanzània).

La Generalitat va aprovar 
el Pla Especial Urbanístic 
per a la regulació de l'ús 
d'habitatge d'ús turístic 
al municipi de Gavà. Així 
va entrar en vigor la nor-
mativa que garanteix de 
manera prioritària el dret 
fonamental a l'habitatge 
i, alhora, l'habitabilitat, la 
convivència i el descans 
dels veïns; el dret a un 
medi ambient adequat 
i equilibrat, la qualitat 
urbana i la mobilitat sos-
tenible, així com la com-
patibilitat entre l'exercici 
del dret a la llibertat 
d'establiment i l'interès 
general. La pràctica tota-
litat dels habitatges d'ús 
turístics es concentren al 
barri de Gavà Mar, amb 
218 habitatges.

Allotjaments 
turístics



6 Juliol/Agost 2021  | LA PREMSA DELBAIX.es

SOCIETAT

El Baix Llobregat tindrà un nou         
hospital a Esplugues de Llobregat
S'obrirà el 2023, comptarà amb una superfície d’uns 40.000 metres quadrats,  amb 
una arquitectura innovadora i sostenible i Vithas invertirà 60 milions d'euros

Vithas construirà un 
nou hospital al Baix 
Llobregat, en el qual 

invertirà 60 milions d'euros 
i la superfície edificada dels 
quals rondarà els 40.000 
metres quadrats. L'obertura 
de l'hospital està prevista 
al llarg de 2023, atès que 
el terreny on es construirà 

ja disposa del planejament 
urbanístic aprovat, la qual 
cosa pot facilitar l'obtenció 
de les corresponents llicèn-
cies i començar les obres a 
la fi del present any. La ubi-
cació serà a Esplugues de 
Llobregat, concretament al 
solar conegut com a Rayo 
Amarillo. Dotat amb una 

completa cartera de serveis 
mèdic-quirúrgics, tecnolo-
gia sanitària d'avantguarda 
i un concepte arquitectònic 
innovador i sostenible, el 
centre sanitari està cridat a 
ser un referent de la sanitat 
catalana. Com els altres cen-
tres Vithas, comptarà amb 
els innovadors sistemes 

d'informació i experiència 
digital del pacient que la 
companyia està implemen-
tant. Incorporarà, també, 
activitats de docència i re-
cerca, així com el foment 
d'activitats d'orientació so-
cial i divulgativa.

Aposta estratègica
L'àrea d'influència del centre 
és altament dinàmica, amb 
una població que ronda el 
milió d'habitants, una alta 
taxa d'activitat, fort desen-
volupament industrial i molt 
ben comunicada. Per la seva 
localització geogràfica, el nou 
hospital Vithas donarà cober-
tura assistencial de proximitat 
a municipis com Hospitalet, 
Sant Feliu, Sant Just Desvern, 
Esplugues, Sant Boi, Cornellà, 
Sant Joan Despí o el Prat, al 

costat de la resta de localitats 
del Baix Llobregat, així com 
als barris de les Corts, Sarrià 
o Sants-Montjuïc de la capital 
barcelonina i les localitats del 
Garraf. “Catalunya és un terri-
tori estratègic per als nostres 
plans de creixement i expan-
sió, per la qual cosa confio 
que el nou hospital de Barce-
lona sigui la punta de llança 
de noves inversions futures 
que ja estem explorant”, ha 
indicat el doctor Pedro Rico, 
director general de Vithas. 
“Estem convençuts que el 
nostre model assistencial, ba-
sat en la qualitat acreditada, 
l'experiència pacient i la inno-
vació i recerca, dóna resposta 
a les demandes sanitàries dels 
ciutadans del Baix Llobregat i 
de la ciutat de Barcelona”, ha 
afegit el doctor Rico.

Fotos: Vithas-AMB

Un milió d’euros per atendre els 
adolescents i joves de Sant Boi

L'Ajuntament de Sant Boi destinarà un milió d'euros 
a desenvolupar un Pla de Xoc per atendre a la ciutat 
les necessitats emocionals i socials de la població 

adolescent i jove d'entre 12 i 18 anys, un dels sectors 
més afectats per les conseqüències de la pandèmia. Can 
Massallera va acollir l'acte públic de signatura del Pla de 
Xoc d'Adolescència de Sant Boi.

Es lliuren els dotzens Premis 
Ciutat del Prat de Llobregat

El Teatre L’Artesà va acollir el lliurament dels XII Premis 
Ciutat del Prat. En aquesta edició, els premiats han 
estat l’assemblea local de la Creu Roja al Prat; Cristina 

BanBan; en reconeixement dels seus mèrits com a artista 
plàstica i la seva contribució a la cultura, i Vicenç Lluch 
Beltrán, per tota una vida dedicada a la integració i 
visibilitat de les persones amb diversitat funcional.

 Suspesa la construcció del nou 
pavelló del CE La Bonaigua

La construcció del nou pavelló del Complex Esportiu 
La Bonaigua de Sant Just Desvern ha estat finalment 
suspesa. L’Agència Catalana de l’Aigua (ACA), que 

inicialment va afirmar veure bé aquest projecte, a l’hora 
de fer el projecte s’han fet enrere Per sota del pavelló 
passa la Riera de Sant Just). D'altra banda, l’Ajuntament ha 
prioritzat la construcció d’una segona Escola Bressol. 

Sancionen amb 328.460 
euros a l’empresa CIDAC
La investigació de l'ITC responsabilitza a la cooperativa

La Inspecció de Treball 
de Catalunya (ITC) ha 
proposat una sanció de 

328.460 euros a la cooperati-
va CIDAC, amb seu a Cornellà 
de Llobregat, on el passat 30 
d’abril va morir un treballa-
dor de 19 anys, atrapat entre 

la màquina i el material que 
manipulava.La proposta de 
sanció és el resultat final de 
la investigació portada a ter-
me per la ITC iniciada el dia 
que es va produir l’accident 
mortal així com per la de-
núncia que, prèviament, va 

rebre la Inspecció de Treball 
sobre presumptes irregula-
ritats en matèria de segure-
tat i salut laboral a CIDAC. 
La investigació de la ITC ha 
finalitzat i determina clara-
ment la responsabilitat de 
CIDAC en l’accident mortal 

per incomplir normes de 
prevenció de riscos laborals, 
tipificades com a infraccions 
molt greus. En el decurs de 
la investigació, la ITC ha de-
tectat irregularitats com, per 
exemple, el caràcter perma-
nent dels riscos laborals; el 
risc de contacte mecànic  
atrapament per o entre ob-
jectes en diferents equips de 
treball que feia servir CIDAC); 
les condicions de treball  (risc 
elèctric, d’incendi, caiguda, 
falta d’ordre i neteja...), i obli-
gacions en seguretat i salut 

laboral (informació, formació, 
vigilància, equips de protec-
ció individual). Per tot plegat, 
la ITC ha constatat la grave-
tat dels fets per la qual cosa 

ha proposat una sanció de 
328.460 euros. Així mateix, la 
ITC ha traslladat tota la docu-
mentació a la Fiscalia als efec-
tes de les seves actuacions.

Foto: Google Maps

L’AMB i els ajuntaments 
d’Esplugues, l’Hospitalet 
i Barcelona reconvertiran 
el tram de l’eix de Laureà 
Miró i la carretera de Coll-
blanc, al pas per aquests 
tres municipis fins a arri-
bar al carrer de Sants, 
per integrar un carril-bus 
bici. L’objectiu de l’obra 
de 3,1 km, és la connexió 
d’Esplugues i l’Hospitalet, 
seguint l’eix de l’N-340, 
amb la implantació de la 
Bicivia 4, un dels nou eixos 
de la xarxa pedalable 
metropolitana (permetrà 
connectar amb bicicleta 
la plaça d’Espanya i el ca-
rrer de Sants de Barcelona 
amb Molins de Rei), i de 
carrils bus en ambdós sen-
tits als termes municipals 
dels dos municipis (Esplu-
gues i L’Hospitalet).

Es redibuixa l'eix 
de Laureà Miró

Foto: Google Maps

Expropien un bloc 
inacabat a Sant Joan Despí  
L’Ajuntament baixllobregatí culmina amb èxit un procés 
'innovador' que permetrà fer habitatges protegits  

L’Ajuntament de Sant Joan 
Despí ha expropiat un bloc 
inacabat per destinar-lo 

a la construcció de 115 habi-
tatges protegits. El bloc està 
situat entre l’avinguda de Bar-
celona i el carrer de Fontsanta. 
El consistori baixllobregatí ha 
destinat 8,5 milions d’euros a 
aquest procés, que permetrà 
la promoció d'habitatges pro-

tegits per als veïns i veïnes de 
Sant Joan Despí. Segons la pri-
mera tinenta d’alcalde i coor-
dinadora del Govern, Belén 
García, “tècnicament ha estat 
un procés diferent i innovador, 
no coneixem al territori cap 
procés on una administració 
pública hagi expropiat una 
propietat de la qual la Sareb 
en tingués els drets hipote-

caris”. García destaca que “és 
una satisfacció poder complir 
l’objectiu de posar habitatge 
protegit a l’abast dels veïns i 
veïnes de Sant Joan Despí.”

Cronologia
El passat febrer de 2019, 
l’Ajuntament va iniciar 
els tràmits d’expropiació 
d’aquest bloc, que es va 

començar a construir l’any 
2008, però que va que-
dar aturat per problemes 
econòmics arran de la crisi 
financera. El desembre de 
2020, l’Ajuntament va for-
malitzar l’expropiació per 
mutu acord del 43% dels 
drets, titularitat de les socie-
tats Inmobiliaria Santa Pau 
i LRC 54 Arquitectura, per 
un import de 3.543.767,24 
euros. Ara, l’Ajuntament ha 
aprovat l’expropiació pel 
sistema de taxació conjun-
ta del 57% restant de les 
finques, titularitat de les 
societats Cingular i Immo-
vabi, i dels drets hipoteca-
ris de la Sareb (Societat de 
Gestió d’Actius procedents 

de la Reestructuració Ban-
cària o banc dolent). El cost 

d’aquesta segona expropia-
ció és de 4.952.600,57 euros.
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L'Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts 
promou la revitalització de l’agricultura
El consistori cedirà gratuïtament un terreny municipal de dues hectàrees un 
màxim de tres anys a nous pagesos que vulguin tirar endavant projectes agraris

L'Ajuntament de Sant Vi-
cenç dels Horts va pre-
sentar el projecte 'Espai 

Test Agrari', que vol revitalit-
zar l'agricultura al municipi 
afavorint el relleu genera-

cional. Amb aquest objectiu, 
el consistori baixllobregatí 
cedirà gratuïtament un te-
rreny municipal de dues 
hectàrees durant un màxim 
de tres anys a nous pagesos 

que vulguin tirar endavant 
projectes agraris. L'alcalde 
del municipi, Miguel Co-
mino, ha destacat que els 
emprenedors seleccionats 
rebran formació, assessora-
ment i mentoratge per part 
de pagesos professionals 
en actiu per fer rendibles 
els seus projectes. "El que 
volem és que s'hi dediquin 
professionalment per ga-
rantir el futur de la pagesia 
al nostre municipi", va dir. 
Després de signar el conve-
ni de creació del projecte, 
l'alcalde de Sant Vicenç dels 
Horts, Miguel Comino, va re-

conèixer que tot i la gran tra-
dició agrícola del municipi, 
l'activitat ha anat a la baixa 
en els darrers anys perquè 
els pagesos es van jubilant 
i "costa molt" trobar relleu 
generacional. Aquí, va afegir 
que el problema recau tam-
bé en el fet que és un sector 
"poc atractiu" per als joves 
tot i que "molts hi podrien 
trobar feina". Amb l'objectiu 
que els projectes tirin enda-
vant i els pagesos s'hi puguin 
dedicar professionalment en 
un futur, les persones selec-
cionades comptaran amb as-
sessorament i suport al llarg 

de tot el procés de posada 
en marxa i desenvolupament 
del seu projecte agrari per tal 
d'assolir les capacitats i habili-
tats per desenvolupar-lo amb 
èxit. Així, segons explica Xavi 
Gómez, regidor de Promoció 
Econòmica, els pagesos selec-
cionats rebran tant assessora-
ment i formació en aspectes 
tècnics dels conreus, com en 
tot allò necessari per consti-
tuir una societat o portar la 
comptabilitat de les explota-
cions, per exemple. "Els for-
marem amb l'objectiu que el 
projecte sigui viable passats 
tres anys", va manifestar.

Fotos: Aj. SVH

Jordi Bartolomé, nou alcalde 
de Santa Coloma de Cervelló

Jordi Bartolomé va prendre possessió del càrrec 
d'alcalde en el Ple Extraordinari i Urgent que es va 
celebrar el passat 19 de juny en el Centre Cívic Can 

Baruta. Aquest nomenament és fruit de l'acord de govern 
que els grups municipals de Col·laborem i Progrés van 
subscriure el 14 de juny de 2019 per a aquesta legislatura. 
Bartolomé substitueix al càrrec Anna Martínez.

Multen a cinc feministes que 
van fer pintades a Corbera

L’Associació de Persones amb Diversitat Funcional 
FAREM, va celebrar el passat 19 de juny l’acte de 
cloenda del curs 2020-2021 de musicoteràpia. Es 

van realitzar una activitat denominada “Sons diversos”, 
que es va realitzar a les instal·lacions de la Societat Coral 
Diadema Corberenca. FAREM, constituïda l'any 2004, és 
una associació sense ànim de lucre. 

 S'aprova el padró per al 
cobrament del tribut metropolità

L'Ajuntament de Sant Climent de Llobregat ha aprovat els 
padrons i llistats per al cobrament del tribut metropolità 
que es pot pagar entre el 30 de juny i el 10 de setembre. 

A través d’aquest tribut  recaptat per l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona (AMB) es financen actuacions per aconseguir 
un territori metropolità més ordenat i vertebrat en matèria 
d'espai públic i d'infraestructures per a la mobilitat.

El projecte, que 
compta amb el 
suport del Consorci 

del Parc Agrari, el Consell 
Comarcal, Unió de 
Pagesos i l'Associació 
d'Iniciatives Rurals, està 
adreçat a persones amb 
una mínima formació i 
experiència en l'àmbit 
agrari que tinguin un 
projecte sòlid en ment i 
dificultats per accedir a un 
terreny agrícola. L''Espai 
Test Agrari' se suma al 
projecte municipal com 
és la 'Borsa de Terres'-.

Suport a la 
iniciativa

VISITA EL NOSTRE
PIS VIRTUAL 

La Sínia, Promoció
de Metrovacesa

Encara no ens coneixes?
Promoció de 1, 2, 3 i 4 dormitoris a la millor  
ubicació de Martorell.
Habitatges amb grans terrasses i vistes a Montserrat.
Zones comuns amb solàrium i piscina.
A 30 minuts de Barcelona.

933 782 688

Des de 116.000 €*

* Immobles en construcció propietat de METROVACESA, S.A., amb domicili social al carrer Quintanavides 13, 28050 Madrid (entitat inscrita en el Registre Mercantil de Madrid, al Tom 34.472, Foli 94, Full M-620.015, inscripció 
1º), amb CIF A-87.471.264. Tota la informació a la que fa referència el Reial Decret 515/1989, de 21 d’abril i demés normativa d’aplicació autonòmica, es troba a disposició dels consumidors a les oficines ubicades a Rambla 
Nova 59 de Tarragona. Les quantitats entregades a compte es garantiran mitjançant aval. De la mateixa manera, es fa constar que l’entitat Banc de Sabadell serà la societat que avali les quantitats anticipades per a la 
construcció de la promoció, que es depositaran en el compte especial obert a la mateixa entitat. Els preus indicats, no inclouen unitats independents com trasters i/o places d’aparcament ni impostos ni despeses. Totes 
les imatges són recreacions virtuals dissenyades digitalment, amb elements decoratius, vegetació, mobiliari i vehicles que no formen part, en cap cas, de l’oferta dels immobles publicitats. En els preus de venda dels 
habitatges no s’inclouen el mobiliari  ni els elements decoratius que, en cap cas seran objecte de la compravenda.
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L'empresa municipal Claus ha posat en funcionament 
-des del mes de juny passat- el primer punt de càrrega 
elèctrica ràpida de Sant Boi de Llobregat. Està situat a 

l'àrea de serveis per al transport de Can Calderón.

L'Ajuntament d'Esplugues va homenatjar el jugador de 
bàsquet, Àlex Barrera, pels seus darrers títols. L'espluguí ja 
acumula nou temporades jugant a la Lliga ACB de bàsquet: 
Joventut de Badalona, Manresa i San Pablo Burgos. 

Els arqueòlegs han descobert nous accessos a les mines 
neolítiques a Gavà. A més, han fet excavacions a les Farreres 
i també han trobat evidències de l’ús agrícola d’aquestes 
terres durant l’etapa moderna.

Fotos:  Google Maps/Ajuntaments

El Projecte AmVaixador(e)s, amb la missió de portar Viladecans 
arreu del món, ha presentat tres cares noves: Dayana García 
(periodista del Grup Atresmedia), Imma Simó (CEO de Gonsi 
4.0) i Anna Figueras (Mesoestetic Pharma Group).

El Prat va fer un homenatge a les víctimes de la Covid-19 en 
un acte de record organitzat el CEM Estruch. També es va fer 
un reconeixement a tot el col·lectiu sanitari i tots els sectors 
que han col·laborat a pal·liar els efectes de la pandèmia.

L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat ha posat en marxa 
durant l’estiu -fins al 14 de setembre- la campanya “Cornellà 
pel civisme” per conscienciar la ciutadania de la importància 
del manteniment i respecte dels espais comuns. 

L’Arxiu Municipal de Sant Just Desvern s’adhereix a la Xarxa 
d’Arxius Municipals de la Diputació, que permet treballar de 
forma més coordinada amb els arxius locals. Des de l’any 
2008 Sant Just ja treballa amb la DIBA en aquest àmbit. 

Sant Joan Despí, com altres municipis del Baix Llobregat, 
es van adherir a a la iniciativa solidària anual 'Mullat, per 
l'esclerosi múltiple'. Els diners recaptats es van donar per a la 
investigació d'aquesta malaltia. 

El Grup Gallo invertirà uns tres milions d'euros en els 
dos propers anys en la planta de Ta-Tung (marca de plats 
orientals precuinats adquirida el 2020 per la companyia) de 
Sant Vicenç dels Horts.

Continuen les obres per transformar i modernitzar el Camp 
de Futbol Josep Raich de Molins de Rei. L’Ajuntament ha 
iniciat la retirada de la gespa actual per la instal·lació d'una 
de nova generació. També s'enderrocarà el mur perimetral. 

L'Ajuntament de Sant Feliu de Llobregat ha repoblat 
amb més de setanta xiprers, vint cents rosers i plantes 
arbustives les diverses zones verdes de l'espai públic que 
estava en situació de degradació. 

El CAP de Ca l'Albareda de Pallejà s'ha ampliat alliberant 
espais per a la millora dels serveis. S'ha habilitat un mòdul 
que permet separar circuits d'atenció primària i s'ha millorat 
les condicions d'habitabilitat dels treballadors. 

La Regidoria d’Esports de Vallirana va organitzar una recepció 
i visita guiada al nou pavelló municipal de la Barquera, amb 
les persones que han ocupat la Regidoria d’Esports des de la 
restitució dels ajuntaments democràtics. 

L’AMB ha posat en marxa la xarxa metropolitana de refugis 
climàtics. Un conjunt d’espais accessibles que proporcionen 
confort tèrmic, descans i seguretat davant d’episodis 
meteorològics extrems, com les onades de calor. 

El Castell de Castelldefels va ser escenari de la 21a Nit de 
l’Esport. Es van guardonar els millors esportistes individuals i 
els equips de la ciutat. Durant la celebració de la gala va tenir 
lloc la presentació del futur Consell de l’Esport a Castelldefels.
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Baix olímpic

T
ot a punt per a la 
celebració dels 
XXXII Jocs Olímpics 
d’estiu. Un gran 
esdeveniment es-
portiu que se ce-

lebrarà del 23 de juliol al 8 
d’agost a Tòquio (Japó) amb 
l’organització del Comitè Olím-
pic Internacional (COI). Una 
edició més, l’esport baixllobre-
gatí tornarà a tenir represen-
tació en diferents modalitats: 
bàsquet, futbol, halterofília, 
handbol, atletisme o gimnàsti-
ca artística. Tots ells somien en 
arribar el més lluny possible en 
la seva competició i, si pot ser, 
penjar-se una medalla. 

Bàsquet
El bàsquet tindrà tres repre-
sentants de la comarca. Un 
és l’actual entrenador del 
Barça CBS, Isaac Fernández, 
que serà el tècnic ajudant de 
Lucas Mondelo a la Selecció 

Espanyola femenina. Els altres 
dos són els ja més que co-
neguts germans Gasol, Pau i 
Marc. “Després de tenir la sort 
de tornar a Barcelona, l’equip 
que em va veure néixer a ni-
vell professional i el que m’ha 
donat la gran oportunitat de 
poder tornar a la selecció i 
tenir l’opció d’aconseguir una 
nova medalla olímpica. A més 
podré jugar amb el meu ger-
mà”, diu Pau Gasol. 

Gimnàstica
El gimnasta de vnt-i-tres 
anys, Joel Plata, s’estrenarà 
primera vegada en uns Jocs 
Olímpics. El de Viladecans, 
juntament amb la resta de 
l’equip espanyol de gimnàs-
tica artística van aconseguir 
la mínima olímpica per a 
Tòquio, al Mundial del 2019 
que es va disputar a Stutt-
gart.  En l’àmbit individual, 
el gimnasta de Viladecans 

lluitarà per estar a la final del 
concurs complet, entre els 
vint-i-quatre millors, i va 
explicar que arriscarà “amb 
exercicis més difícils que en 
el classificatori per intentar 
aconseguir-ho”. L’esportista 
és optimista perquè “tenia 
plantejat que Tòquio seria 
una primera presa de con-
tacte, però que s’ajornés un 
any m’ha beneficiat. Estic 
en el meu millor moment 
esportiu”. Com a equip, es-
pera que Espanya millori 
l’onzena plaça del mundial 
classificatori entrant a la fi-
nal entre els vuit millors. 

D’altra banda, la santjoa-
nenca Alba Petisco també 
debutarà en uns Jocs Olím-
pics. La integrant del CGE 
Les Moreres d’Esplugues de 
Llobregat, vol arribar el més 
lluny possible en una com-
petició on hi seran les mi-
llors especialistes del món.

Futbol
El jugador martorellenc, Éric 
García, canvia d’objectiu 
després de la seva participa-
ció amb la Selecció Espanyo-
la a l’Eurocopa, on va caure 
eliminat a les semifinals 
davant Itàlia. Garcia dispu-
tarà amb Espanya els Jocs 
Olímpics sota les ordres del 
tècnic Luis de la Fuente. La 
selecció dirigida per Luis de 
la Fuente es veurà les cares 
al grup C amb Egipte, Aus-
tràlia i Argentina a la fase 
inicial de la competició: El 
22 de juliol, Espanya jugarà 
contra Egipte al Sapporo 
Dome. Tres dies després, el 
25 de juliol, ho farà contra 
Austràlia. I tancarà la fase 
de grups el dimecres 28 de 
juliol a l’estadi de Santana 
davant d’Argentina. Un cop 
hagi finalitzat la seva parti-
cipació als Jocs Olímpics, el 
martorellenc tornarà a Cata-

lunya per engegar els entre-
naments amb l’FC Barcelona.

Halterofília
L’aixecador del Club Haltero-
fília Molins, Marcos Ruiz, ja 
està a punt per a participar 
en una competició tan exi-
gent com uns Jocs Olímpics 
en la categoria de més de 
108 quilos. El molinenc és el 
tercer aixecador de pesos ca-
talà que formarà part d’una 
competició olímpica. Per a 
Ruiz, de 24 anys, “és un somni 
que s’ha convertit en realitat.”

Handbol
Eli Cesario és, juntament amb 
Alba Petisco, les dues repre-
sentants de Sant Joan Despí 
a Tòquio. La pivot del BM Bera 
Bera forma part de les setze ju-
gadores de ‘Las Guerreras’ que 
aniran a la capital japonesa per 
aconseguir una fita històrica 
per l’handbol femení espan-

yol. “Estic molt il·lusionada, 
perquè crec que tenim un 
equip competitiu tot i que no 
serà gens fàcil arribar a acon-
seguir una medalla. Estar a la 
selecció és un somni.”

Atletisme
Laura Redondo (FC Barcelo-
na) va confirmar a Getafe el 
seu gran moment de forma 
amb el seu tercer títol estatal 
de martell (2015, 2020 i 2021) 
amb dos nous rècords del 
campionat (69,69 m i 69,96 
m). Uns resultats que han 
permès que la gavanenca 
estigui a la llista d’atletes que 
aniran a Japó. Serà la seva pri-
mera participació, ja que va 
estar a punt d’anar a Londres 
2012 “però vaig aconseguir 
la mínima una setmana més 
tard que acabés el termini”. 
Redondo diu que els Jocs 
Olímpics és “la competició a la 
qualsevol esportista vol anar.”

La nostra comarca estarà representada per diversos esportistes que participaran en els 
Jocs Olímpics d’estiu que se celebraran a la ciutat japonesa de Tòquio del 23 de juliol al 8 d’agost

Fotos: Arxiu

Després de la celebració dels Jocs Olímpics serà el torn 
dels Jocs Paralímpics (del 24 d’agost al 5 de setembre), 
on participen els atletes amb alguna discapacitat física o 
sensorial. De moment, són tres els representants del Baix 
Llobregat que ja tenen el passaport per a Tòquio. La neda-
dora castellvinenca Núria Marquès, del CN Sant Feliu, és 
la que té més possibilitats de guanyar més d’una medalla, 
ja que participa en diverses competicions. D’altra banda, 
el palista esparreguerí, Jordi Morales, vol tornar a guanyar 
una medalla tal com ho va fer a Londres 2012 (argent per 
equips) i a Atenes 2004 (individual). Per últim l’handbiker 
viladecanenc Sergi Garrote també opta a pujar al podi. 

Jocs Paralímpics

Isaac Fernández (bàsquet)Isaac Fernández (bàsquet)

Marc i Pau Gasol (bàsquet)Marc i Pau Gasol (bàsquet)

Alba Petisco (gimnàstica)Alba Petisco (gimnàstica) Marc García (futbol)Marc García (futbol)Eli Cesario (handbol)Eli Cesario (handbol) Laura Redondo (atletisme)Laura Redondo (atletisme) Joel Plata (gimnàstica)Joel Plata (gimnàstica)

Marcos Ruiz (halterofília)Marcos Ruiz (halterofília)
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Centenars de joves participen en 
un Macrobotelló al Parc Agrari
Sense presència policial, no van faltar la música, l'alcohol i les drogues 

Amb les platges tanca-
des per una decisió dels 
diferents ajuntaments 

del litoral baixllobregatí amb 
l’objectiu d’evitar grans aglo-
meracions de persones, la 
revetlla de Sant Joan es va 
traslladar al Parc Agrari. Cen-
tenars de persones, de totes 
les edats, es van aplegar en 
una coneguda masia -al terme 
municipal del Prat de Llobre-
gat- on la música, l’alcohol i les 
drogues no van faltar. A més, 
diverses concentracions més 
petites es van distribuir per tot 

el Camí de la Ribera així com a 
l’interior de la zona agrícola on 
la festa i el descontrol va ser la 
tònica: llançament de petards 
amb el risc que comportava 
de provocar un incendi, cap 
mena de mesura de protecció 
per a la Covid-19 (sense dis-
tància física entre persones, 
cap ús de la mascareta, grups 
heterogenis, etc) i, a més, els 
participants van trepitjar i ori-
nar/defecar a la zona de cul-
tius. Des de la tarda del 23 de 
juny fins a primeres hores del 
matí de l’endemà la disbauxa 

incontrolada va ser la gran 
protagonista davant la nul·la 
presència policial (Policia Local 
del Prat de Llobregat i Mossos 
d’Esquadra). Fins i tot un re-
dactor de la nostra publicació 
va ser testimoni d’una patrulla 
de mossos que es va aturar 
a cent metres d’un botellot 
d’unes cinquanta persones i, 
després d’un parell de minuts, 
va girar cua i va marxar del lloc.

Sense policia
Amb la celebració d’aquesta 
gran festa il·legal es va posar 

en evidència la falta d’un dis-
positiu policial al Parc Agrari 
tot i l’anunci un dia abans 
d’un desplegament de milers 
d’agents per evitar les aglome-

racions de persones -no eren 
permeses-. No va haver-hi cap 
sanció i els participants i els or-
ganitzadors del macrobotelló 
van poder marxar impunes.

Desfilada 
de taxis

Agredeixen dos treballadors 
municipals de Viladecans

Dos treballadors municipals de la Brigada de 
l’Ajuntament de Viladecans que estaven realitzant 
tasques de col·locació d’unes pilones a l’avinguda 

Mil·lenari (barri de Can Palmer), van ser increpats per 
persones desconegudes el passat dilluns 28 de juny, al 
voltant de les 8.15 hores. Els recriminaven perquè no 
volien que es fes la instal·lació de pilones. De les paraules 
es va passar a les mans, agredint als treballadors a cops 
de puny i punxant amb una navalla una de les rodes del 
vehicle municipal.

Busquen una pratenca per 
apunyalar la parella de Morad

Els Mossos busquen una noia, de 26 anys i veïna 
del Prat, com a presumpta autora de diversos 
apunyalaments a una altra noia a L’Hospitalet el 

27 de juny. Els fets es van produir al voltant de les set 
del matí quan una dona va accedir al domicili del raper 
Morad. L’agressora, exparella sentimental del cantant 
hospitalenc, va apunyalar diversos cops a una noia de 
25 anys i de nacionalitat francesa i marroquina que es 
trobava en aquell moment al domicili. Les ganivetades 
van ser superficials i no van afectar òrgans vitals. 

Moren dos homes per 
ofegament a la platja de Gavà

Dos homes de 69 i 70 anys van morir el passat 
divendres 9 de juliol a conseqüència de l'ofegament 
greu que havien patit un dia abans a la platja de 

Gavà. El socorrista de la platja va trucar al 112 indicant 
que hi havia hagut dos homes que s'estaven banyant a 
l'aigua a pocs metres de distància l'un de l'altre. Entre 
els socorristes i els banyistes els van poder treure de 
l'aigua però inconscients. Els dos banyistes van ser 
traslladats pel SEM s amb vida a diferents hospitals, però 
van acabar morint l'endemà.

SUCCESSOS

Fotos: LPdB

Operacions policials contra el tràfic de 
drogues a diversos municipis del Baix
La comarca s'ha convertit en un punt calent de venda de cocaïna i marihuana

El Baix Llobregat s'ha 
convertit en els darrers 
mesos en un dels punts 

calents de la droga. 

El Prat
Els Mossos del Prat la Poli-
cia Local del municipi van 

detenir el 18 de juny qua-
tre homes veïns del Prat, 
com a presumptes autors 
d’un delicte contra la salut 
pública i un delicte de de-
fraudació de fluid elèctric. 
Els agents van poder com-
provar que participaven 
en un altre cultiu de mari-
huana a Callús (Bages).

Gavà
D'altra banda, els Mossos de 
Gavà van detenir, el dimecres 
16 i el dijous 17 de juny, tres 
homes, de 37 a 64 anys i veïns 
del municipi baixllobregatí, 
com a presumptes autors d’un 
delicte contra la salut pública i 
un delicte de defraudació de 

fluid elèctric. Van intervenir 
un total de 1.000 plantes. Els 
arrestats, amb un total de tren-
ta-sis antecedents policials, 
van passar a disposició judicial 
i el jutge instructor va decretar 
la seva llibertat amb càrrecs

Sant Feliu
Agents de la Policia Nacional 
van desarticular una organit-
zació criminal que tenia el 
seu centre d'operacions a la 
comarca del Vallès Occiden-
tal i des d'on presumptament 
distribuïen diferents tipus de 
substàncies estupefaents, 
principalment cocaïna, a 
diversos proveïdors de la 
província de Barcelona. (Mar-

torell i Sant Feliu) Aquesta 
organització, comptava amb 
diversos grups establerts 
connexió entre si que inte-
graven un entramat criminal, 
amb capacitat per a proveir 
el mercat de cocaïna.

Cornellà
Els Mossos d’Esquadra, amb 
la col·laboració de la Policia 
Nacional i la Guàrdia Urba-
na, van realitzar una entrada 
i registre d’un pis del carrer 
Bambú de Cornellà de Llo-
bregat. Durant l’actuació 
policial es va poder desman-
tellar una plantació ‘indoor’ 
de marihuana i es van inter-
venir unes 250 plantes. 

Contraban 
internacional

Foto: Mossos d'Esquadra

Detenen un home a Esplugues 
per presumpte agressor sexual

Un home va ser detingut a Esplugues de Llobregat  el 
passat 24 de juny com a presumpte autor d'una agressió 
sexual en la via pública. El fet hauria tingut lloc cap a les 

04.40 hores en un carrer de la localitat del Baix Llobregat, i 
se suma a l'agressió homòfoba que havien patit dos joves en 
el districte de Gràcia de Barcelona, cap a les 04.10 hores de 
la matinada, i que han requerit atenció hospitalària. D'altra 
banda, el tècnic del CBS Sant Boi¡, acusat d'abusar sexualment, 
de menors, va negar els fets durant el seu judici.

Presó per a dos homes per 
un  narcoassalt a Corbera

Els Mossos d’Esquadra de la Divisió d’Investigació 
Criminal (DIC), pertanyents a la Unitat Territorial 
d’Investigació de la Regió Policial Metropolitana 

Sud, van detenir, el dimarts 6 de juliol, quatre homes, de 
nacionalitat espanyola i marroquina, 23 a 39 anys i veïns 
d’Igualada i Rubí com a presumptes autors dels delictes 
de temptativa d’assassinat, detenció il·legal, robatori amb 
violència a casa habitada i salut pública. Dos d'ells van 
ingressar a presó per ordre del Jutjat de Sant Feliu.

Dos suïcidis en les estacions de 
Rodalies de Cornellà i Gavà

Segons fonts policials, cap a les 21.45 hores del 6 de 
juliol, una persona va morir en ser atropellada per 
un tren a l’Estació de Gavà. Diversos testimonis del 

succés afirmen que la víctima va baixar a les vies del 
tren de forma voluntària quan passava el tren. Tot indica 
que va ser un suïcidi. D'altra banda, el 23 de juny, una 
persona va morir a conseqüència de l’atropellament 
d’un tren a l’estació de Renfe de Cornellà de Llobregat. 
Les investigacions també apunten a un suïdi. 

El més curiós és que 
al ‘total desconeixe-
ment’ que tenien les 

forces policials del ma-
crobotelló pratenc, els 
que van fer el seu ‘agost 
particular’ van ser els 
taxistes, amb l’arribada 
a la zona de desenes 
de vehicles per dur els 
participants de la festa 
als seus respectius do-
micilis o, possiblement, 
altres indrets per conti-
nuar ‘la marxa’.

Agents de Mossos 
d’Esquadra de la Di-
visió d’Investigació 

Criminal de la Regió 
Policial de Ponent i la 
Unitat d’Investigació de 
la comissaria de Lleida, 
juntament amb agents 
de la Unitat de Vigilància 
Duanera de Catalunya i 
Andalusia de l’Agència 
Tributària van detenir el 
16 de juny sis homes i 
cinc dones, de nacionali-
tats espanyola i albanesa 
i d’edats compreses entre 
els 32 i 57 anys, com a 
presumptes autors dels 
delictes de pertinença 
a organització criminal, 
blanqueig de capitals, 
tràfic de drogues i con-
traban. Els policies van fer 
entrades a Cornellà, Mol-
ins de Rei, Sant Vicenç dels 
Horts i Sant Joan Despí. 
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
25

55 €/mes

ECOTEC
VMW ES 246/5-5

51 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBE 25-3C

51 €/mes

NEODENS PLUS
24/24F ECO

46 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

ECONOMIA

El Baix va perdre més de 
1.800 empreses el 2020
Es va situar en tercer lloc de les comarques catalanes

Segons la Memòria 
econòmica de Catalun-
ya 2020, el Baix Llobre-

gat va disminuir en un 8,1% 
el seu teixit empresarial l’any 
passat a diferència del 2019. 
És a dir, va passar de 22.382 
empreses a 20.571, amb una 
pèrdua d’un total de 1.811. 
La causa principal va ser la 
pandèmia de Covid-19. La 
nostra comarca es va situar 
en tercer lloc en pèrdua de 
teixit empresarial, després 
de les comarques del Bar-
celonès (8.367 empreses 
menys) i del Vallès Occiden-
tal (-2.172). Segons  aquesta 
memòria, l’atur registrat va 

augmentar un 27,3% res-
pecte al 2019 i es va situar 
en 49.522 persones atura-
des. En aquest context, el 
Baix Llobregat va ser la quar-
ta comarca de la demarcació 

de Barcelona on més va 
augmentar l’atur registrat. 
D’altra banda, les afiliacions a 
la Seguretat Social segons la 
residència padronal van dis-
minuir un 2,1% interanual, el 
que significa que la comarca 
va tancar el 2020 amb 7.620 
afiliats menys. Una reducció 
que va afectar en la mateixa 
mesura homes i dones, si bé 
ha castigat més els afiliats 
menors de 30 anys (-7,8%). 
Així i tot, el Baix Llobregat 
va experimentar una de les 
reduccions majors en ter-
mes d’afiliacions, atès que al 
conjunt de Catalunya es van 
reduir un 1,9% interanual.

Nova hub a Cornellà 
d’innovació a workplace

La companyia ISS ha obert unes oficines a 
Cornellà, on situa el seu nou hub d’estudi 
i innovació sobre els espais de treball 

(‘workplace’) amb més de 150 empleats. Les 
oficines acolliran àrees comercials, com de 
relacions laborals i tècnics de prevenció de 
riscos laborals, gerents i equip de gestió.

En marxa l’Associació 
Polígons Cervelló (APC) 

L’Associació de Polígons Cervelló es va 
presentar el juny en una jornada de 
treball amb empresaris i empresàries, 

organitzada al Centre Cívic l’Ateneu amb 
el suport de l’Ajuntament. L’objectiu va ser 
treballar en els reptes que tenen per les 
empreses locals i l’administració pública.

Nou conveni de 
col·laboració a Molins

L’Ajuntament de Molins de Rei i 
l’Associació d’Empresaris i Propietaris 
Riera del Molí i del Polígon Industrial el 

Pla van signar un conveni de col·laboració, a 
través del qual s’ha  formalitzat  la concessió 
de la subvenció anual -per primera vegada- 
i s’ha establert un pla de treball.

Assaig clínic d’Oyzon 
per a l’esquizofrènia

Oryzon Genomics, ubicada a Cornellà, ha 
rebut l’aprovació de l’Agència Espanyola 
del Medicament per dur a terme un 

assaig clínic de fase IIb amb vafidemstat en 
pacients adults amb esquizofrènia. L’estudi, 
denominat ‘Evolution’, és un assaig per 
avaluar l’eficàcia i la seguretat .

Foto: Arxiu

Congelen l’oferta de 
places d’FP a la comarca
Uns 1.900 alumnes no podran fer els cicles triats

A Catalunya creix la de-
manda per estudiar 
cicles d’FP. L’any 2020 

van haver-hi 80.071 preins-
cripcions registrades, i aquest 
2021 han estat 93.987 (un 
increment de 13.916 per-
sones, és a dir, un 17,4% 
més). Els cicles formatius de 
grau mitjà de cures auxiliars 
d’infermeria, d’informàtica i 
comunicacions i d’activitats fí-
siques i esportives són els tres 
que concentren la major part 
d’aquesta gran demanda. El 
Departament d’Educació de 
la Generalitat de Catalunya 
no vol incrementar l’oferta 
formativa, ni pública ni con-

certada, segons el sindicat 
CCOO, deixant sense poder 
preparar-se per a la professió 
desitjada a moltes persones 
al Baix Llobregat. Tot plegat 
significa que 400 alumnes 
de grau superior i 1.500 de 
grau mig no podran fer els 
cicles triats, segons CCOO. El 
sindicat manifesta que el De-
partament argumenta que 
incrementar l’oferta educati-
va dificultaria l’ocupabilitat, 
una idea que rebutja el sin-
dicat, ja que el principal per-
centatge dels contractes de 
treball relacionats amb l’FP 
es concentra en cinc cicles 
formatius: Desenvolupa-

ment d’Aplicacions Multipla-
taforma, Desenvolupament 
d’Aplicacions Web, Cures au-
xiliars d’infermeria, Adminis-
tració i Finances, i Màrqueting 
i Publicitat  (dades del Minis-
teri d’Educació de 2021).

Foto: Arxiu
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L'ACA destina més de 136.300 
euros al delta del Llobregat
L’actuació incidirà en l'adequació de l'illa de la desembocadura 
del riu Llobregat i consolidar un espai de refugi per a la fauna

L’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA) ha adjudi-
cat els treballs per ade-

quar l’illa del Molí, situada 
a la desembocadura del riu 
Llobregat, dins del terme 
municipal del Prat de Llo-
bregat. L’Agència destinarà 
més de 136.300 euros en 
l'adequació d’aquesta ínsula 
per consolidar-la com a zona 
de refugi per a la fauna i per 
a espècies protegides com 
la gavina corsa. Els treballs, 
que tindran una durada de 

3 mesos, consistiran en la 
retirada de sediments, con-
cretament uns 5.100 m3, 
que uneixen actualment 
l’illa del Molí amb el marge 
esquerre del riu, per restituir 
l’aïllament de l’ínsula i recu-
perar la seva funció de refu-
gi per a la fauna. El dragatge, 
a més d’aïllar la zona, també 
pretén que l’illa arribi a una 
fondària similar al de la lle-
ra més propera, fent possi-
ble que es perllongui en el 
temps l’aïllament d’aquest 

espai. A més, l'actuació tam-
bé permetrà recuperar la 
capacitat inicial de desguàs 
a mar que tenia el riu quan 
les obres del desviament 
es van inaugurar i que amb 
l’acumulació dels sediments 
s’havia vist reduïda.L’illa del 
Molí, situada a uns 900 me-
tres de la desembocadura 
del Llobregat i a 21 metres 
del marge esquerre (davant 
de la dessalinitzadora del 
Llobregat), va ser creada 
durant les obres d’excavació 

de la nova llera del riu per 
al seu desviament entre el 
Pont de Mercabarna i el mar, 
amb l'objectiu d'esdevenir 
un espai de refugi.

Fotos: Arxiu

La Parellada de Sant Boi tindrà 
una xarxa de calor amb biomassa

L'Ajuntament de Sant Boi ha iniciat els treballs per crear una 
xarxa de calor amb biomassa a l'àrea d'equipaments de La 
Parellada. El projecte, cofinançat en un 60% per l'ÀMB dins 

del marc del PNG Muntanyes del Baix i amb el suport tècnic 
inicial de la Diputació, preveu generar estella forestal gràcies 
a l'aprofitament dels excedents procedents de la poda de 
l'arbrat, el manteniment de les franges de protecció contra 
incendis i el conjunt de les tasques que es duen a terme per 
afavorir el creixement sostenible dels boscos.

Més de 300 persones participen 
en l’acció La Línia Vermella

La Plataforma ciutadana Aturem el Pla de Ponent va 
dur a terme diverses accions de protesta contra el 
projecte urbanístic anomenat Pla de Ponent (entre 

Gavà i Castelldefels). Es va organitzar una acampada amb 
32 tendes que va ocupar una de les parcel·les que podria 
urbanitzar-se immediatament. Unes 500 persones van 
participar dels tallers i xerrades durant el cap de setmana 
sobre temes mediambientals. D'altra banda, més de 300 
persones van participar en l'acció La Línia Vermella.

Begues aposta per l’eliminació 
dels plàstics d’un sol ús

L’Ajuntament de Begues ha iniciat un procés per a la 
reducció progressiva de la utilització dels plàstics 
d’un sol ús amb la voluntat d’implicar el conjunt de la 

ciutadania, el teixit empresarial i social. Amb el nom de “A 
Begues, plàstic zero”, el consistori impulsa un projecte que 
donarà un impuls transversal a les polítiques destinades a 
assolir aquest objectiu. En tot cas la proposta vol anar més 
enllà de les actuacions municipals i aspira a aconseguir la 
complicitat del conjunt del municipi. 

MEDI AMBIENT
Entre 0,4 i 0,6 tones de 
plàstic són abocades a 
la mar Mediterrània

Els rius europeus abo-
quen cada any entre 
307 i 925 milions de 

residus al mar, segons que 
revela un estudi amb la 
participació de l’Institut 
Català de Recerca de 
l’Aigua (ICRA). El 40% dels 
residus que floten (que 
mesuren menys de 2,5 cm) 
són trossos de plàstic. Pel 
que fa a les conques cata-
lanes, els rius Besòs i Llo-
bregat aboquen entre 0,4 i 
0,6 tones de plàstic a l’any 
al mar. La mala gestió dels 
residus en els rius provoca 
que acabin desembocant 
al mar, contaminant-lo 

amb plàstic i més tipus 
de deixalles. Per primera 
vegada en un estudi euro-
peu s’han fet servir dades 
monitorades dels rius, en 
lloc de previsions i estima-
cions de residus. A causa 
de la Covid-19 i l’augment 
d’objectes de plàstic d’un 
sol ús s'estima que el vo-
lum de deixalles als rius 
Besòs i Llobregat podria 
haver augmentat un 30%.

Els boscos empitjoraran si la 
temperatura puja més de 2ºC
Els incendis i altres riscos climàtics experimentarien un augment 
mitjà del seixanta-quatre per cent, segons els científics del CREAF

Els beneficis que apor-
ten els boscos medite-
rranis -entre els quals 

es troben els baixllobre-
gatins- decauran i aquests 
empitjoraran i absorbiran 
bona part de l'aigua que 
va als rius si la temperatura 
global puja més de 2 graus 
centígrads a la conca Me-

diterrània, on els incendis 
i altres riscos climàtics ex-
perimentarien un augment 
mitjà del 64%. Científics del 
CREAF, del Consorci Tecno-
lògic Forestal de Catalunya 
(CTFC) i de la Universitat de 
Lleida (UdL) han revisat per 
primera vegada l'evidència 
científica sobre com afecta 

el risc d'incendi i els serveis 
ecosistèmics dels boscos 
mediterranis l'augment o 
recessió de la temperatu-
ra. Després d'analitzar els 
setanta-vuit treballs publi-
cats fins avui sobre aquesta 
qüestió, els científics han 
conclòs que els boscos amb 
espècies temperades –pro-

pis de zones amb quatre 
estacions– s'espera que vis-
quin un declivi significatiu si 
l'augment de la temperatura 
mitjana de la conca Medite-
rrània creix per sobre dels 2 
graus. Segons l'anàlisi, si el 
termòmetre puja per sobre 
d'aquest límit establert per 
l'Acord de París de 2015, fins 

i tot les espècies acostuma-
des a la sequera, com l'alzina 
o el pi blanc, sofriran les 
conseqüències i es veuran 
compromeses. El treball dels 
cinetífics forma part d'un in-
forme més ampli impulsat 
per l'equip de coordinació 
del projecte MedECC per 

avaluar les conseqüències 
de l'escalfament global i 
busca complementar els 
recents informes del Panell 
Intergovernamental de Can-
vi Climàtic (IPCC) sobre les 
particularitats geogràfiques 
mediterrànies amb realitats 
climàtiques comunes.

Foto: Arxiu

Front comú contra l'ampliació 
de l'Aeroport Barcelona-El Prat
Més de 300 organitzacions diuen que "és incompatible amb els 
compromisos climàtics; sobirania hídrica, alimentària i la biodiversitat"

Organitzacions de 
l’àmbit social, econò-
mic, veïnal, ecologista, 

de la pagesia i acadèmic han 
convocat un acte unitari al 
Museu de Ciències Naturals 
de Barcelona per reclamar al 
govern de la Generalitat i als 
ajuntaments implicats que 
s’oposin a qualsevol amplia-

ció d’infraestructures i plans 
de creixement de l’aviació 
al país. Les organitzacions 
consideren injustificable i 
inviable plantejar inversions 
en aquest sector en l’actual 
context de crisi climàtica, 
de biodiversitat, energèti-
ca, social,  pressupostària i 
de l’aviació. Van denunciar 

l’opacitat, maniqueisme i 
arbitrarietat amb la qual els 
governs s’estan pronunciant 
sobre una inversió de 1.700 
milions d’euros “que hipo-
tecarà el nostre futur, sense 
cap projecte presentat pú-
blicament i amb total absèn-
cia de justificació tècnica, 
social, ambiental, econòmi-

ca i financera”. Consideren 
“lamentable que la resposta 
donada de part de la Gene-
ralitat i dels ajuntaments 
implicats davant la pressió 
i xantatge mediàtic d’AENA 
i del lobby de l’empresariat 
català perquè prenguin una 
decisió al juliol; hagi estat 
plantejar noves inversions 

per impulsar el creixement 
de l’aviació amb la connexió 
del Prat amb Girona i Reus a 
través de l’alta velocitat.”

Més oposició
La Comunitat de Regants 
del Canal de la Dreta 
del riu Llobregat, tam-

bé ha mostrat el seu re-
buig frontal a la proposta 
d'ampliació de l'Aeroport 
Josep Tarradellas Barcelo-
na-El Prat. D'altra banda, 
Teresa Jordà, consellera 
d’Acció Climàtica, Alimen-
tació i Agenda Rural, veu 
"molt difícil" l'ampliació.

Foto: Arxiu
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Ferrocarrils ofereix dades 
en temps real dels seus 
trens a Google Maps
L’usuari d’aquest transport públic gestionat per la Generalitat pot conèixer 
el posicionament de trens, ocupació, línies, horaris i alertes de servei

L’empresa pública Ferro-
carrils de la Generalitat 
de Catalunya (FGC) ha 

començat a oferir dades en 
temps real de posicionament 
de trens, ocupació, línies, 
horaris i alertes de servei a 
través de Google Maps i de 
l’aplicació Racc City Trips. 
Aquestes dades ja estan dis-
ponibles a través del portal 
de dades obertes de FGC i 
ara s’ha treballat la seva in-
tegració en aquestes dues 
plataformes de mobilitat, ha 
informat la companyia en un 
comunicat.La presidenta de 
FGC, Marta Subirà, ha assegu-
rat que oferint informació en 
temps real “s’afavoreix la mo-

bilitat de les persones i es fa-
cilita la planificació dels seus 
desplaçaments amb un mitjà 
de transport sostenible com 
és el tren, així com la intermo-
dalitat amb altres mitjans de 
transport”. FGC se suma així 
a la llista d’operadors interna-
cionals que ofereix aquest ti-
pus de servei, com Singapur, 
Sant Diego, Boston o Wash-
ington. Aquesta empresa ja 
oferia dades del posiciona-
ment i el grau d’ocupació 
dels seus trens a través de 
la funcionalitat Geotren de 
l’aplicació de FGC, però ara 
aquesta informació també 
estarà disponible a Google 
Maps i a Racc Citytrips. 

El canvi digital, a debat 

L’alcaldessa de Sant Boi, Lluïsa Moret, va participar 
el passat 10 de juny a la jornada ‘La ciutat davant 
el repte de la transformació digital’, organitzada 

per l’Ajuntament de Barakaldo amb la col·laboració 
de TECH friendly i Vodafone. Moret va explicar durant 
la seva participació que la transformació digital i 
tecnològica ocupa una posició prioritària en l’estratègia 
de Sant Boi de Llobregat com a ciutat. “Com ha quedat 
clar durant la pandèmia”, va dir, “l’accès a la tecnologia 
és un dret de ciutadania que ha d’estar al servei de les 
necessitats de les persones”. L’alcaldessa va defensar 
que la digitalització ha de ser inclusiva i equitativa.

Semàfors adaptats a Esplugues

Esplugues té al voltant del 70% dels semàfors 
adaptats per a la població invident. El sistema, que 
va començar a aplicar-se al municipi fa 25 anys, 

s’ha estès en l’actualitat a les principals vies (avinguda 
Cornellà, carrer Laureà Miró, Molí...), així al voltant de 
centres educatius i parcs. Aquests semàfors emeten 
senyals acústics perquè la persona invident pot saber 
si el semàfor està verd. 

Sant Vicenç estrena web 

La web municipal s’ha renovat, amb l’objectiu de 
facilitar l’accés de la ciutadania a la informació, als 
tràmits i a la participació. Amb tres portes principals 

d’accés (Coneix, Tramita, Participa), el consistori ha 
elaborat un lloc web pensat per ajudar als vicentins.

Foto:  FGC

La restauració del Castell       
ja té el projecte executiu
La cinquena i darrera actuació està valorada en 1,1 milions d’euros

La Diputació de Barcelona 
va lliurar a l’Ajuntament 
de Castelldefels el pro-

jecte executiu de la cinque-
na i darrera fase de restaura-
ció dels espais interiors del 
Castell. Serà la darrera fase 
de la millora dels espais in-
teriors de cos principal del 
castell. La proposta de res-
tauració presentada el pas-
sat divendres 9 de juliol in-
clou millores a l’interior dels 
dos cossos que defineixen el 
volum principal del castell. 
D’una banda, s’actuarà a la 
sala de les mènsules orienta-
da al pati d’armes, al despa-
tx de llevant i annex al nucli 
d’escales, tots a la segona 
planta de l’edifici. També 

preveu el condicionament 
de l’escala de cargol, la sala 
dels grafits de la planta se-
gona orientada a ponent i 
la sala de sota cobertes, a la 
planta tercera.  La propos-
ta de projecte de la 5a fase 
inclou tant els treballs de 
restauració, com el condicio-
nament dels diferents espais 
i les instal·lacions. El projec-
te forma part del procés de 
restauració de l’edifici i es 
duu a terme d’acord amb 
el Pla d’usos del castell de 
Castelldefels redactat l’any 
2001 per l’Ajuntament amb 
la col·laboració de la Diputa-
ció de Barcelona. El projecte 
executiu, dirigit pel Servei 
de Patrimoni Arquitectònic 

Local de la Diputació de Bar-
celona, ha tingut un cost de 
18.000 euros i les obres que 
s’hi preveuen estan valora-
des en 1,1 milions d’euros. 

Festival de Cinema
D’altra banda, de l’1 al 4 de 
juliol es va celebrar al muni-
cipi el I Festival Internacional 
de Cinema de Castelldefels 

(FICC). Un certamen que 
va pretendre promoure la 
cultura cinematogràfica mi-
tjançant la competició inter-
nacional de curtmetratges , 
la projecció de llargmetrat-
ges icònics englobats en 
una mateixa temàtica, i la 
celebració d’esdeveniments 
de participació popular per 
a totes les edats.

Foto: Aj. Castelldefels

Sant Vicenç dels Horts ja viu
la Festa Major d’Estiu 2021

El municipi baixllobregatí ja té tot a punt per celebrar 
la Festa Major d’Estiu 2021, en una època on encara 
s’haurà d’estar alerta per combatre la pandèmia del 

coronavirus. Ajuntament i entitats locals han treballat 
conjuntament per organitzar una festa segura, que 
compleixi amb les mesures dictades pel Procicat  i amb 
la celebració d’un ampli ventall d’activitats dirigides a 
totes les edats. Cal destacar que el pregó anirà a càrrec 
de Patrícia Aymà, biotecnòloga i enginyera ambiental 
(Divendres 23 de juliol, 21 hores, plaça de la Vila). 

Unes 9.000 persones participen 
al Festival Al Carrer de Viladecans 

El Festival Al Carrer de Viladecans va tornar a omplir, 
el 2, 3 i 4 de juliol, diferents espais de la ciutat 
baixllobregatina amb la màgia de les arts escèniques. 

Tot i les restriccions sanitàries provocades per la Covid-19, 
que van obligar a reformular el festival amb aforaments 
reduïts i control d’accés, l’edició més especial del 
certamen va ser tot un èxit. Les quaranta-cinc funcions 
de les dinou companyies participants van esgotar les 
entrades en un 90% de les actuacions, amb gairebé 9.000 
persones assistint en els tres dies de festival.

La beguetana Marta Mas publica 
un llibre de fotografies sobre el dol 

Marta Mas porta anys retratant a persones, una feina 
que l’apassiona i que ha aconseguit professionalitzar 
sota el seu perfil artístic, ‘leentrelíneas’, i en el qual 

explora un tipus de fotografia amb la qual busca “explicar 
alguna cosa interessant que vagi més enllà de la bellesa”. 
Aquesta filosofia és la que la beguetana ha seguit a l’hora de 
publicar el seu primer llibre, “El principi d’Arquimedes” (Pla 
B). A través de la fotografia i textos molt personals reflecteix 
el dol que va viure després d’una ruptura amorosa, per així 
donar-li sentit a aquest dolor que va sentir.

Sant Just Desvern 
ja té una escultura 
de Jaume Plensa

El passat divendres 18 
de juny es va inaugurar 
l’escultura “Chloe”, de 

Jaume Plensa, al Parc de la 
Rambla de Sant Just Des-
vern. “Chloe”, creada l’any 
2014, és un cap de grans di-
mensions (191x60x65cm), 
de bronze negre i represen-
ta una nena anònima. Plen-
sa, escultor de fama interna-
cional i veí del municipi, ha 
cedit gratuïtament l’obra, 
que quedarà instal·lada al 
Parc de la Rambla per vo-
luntat de l’artista. “Chloe” 
serà la primera escultura de 
Jaume Plensa ubicada a la 
via pública de Sant Just. En 
la inauguració es va llegir 
un poema de Vicent Andrés 
Estellés “Assumiràs la veu 

d’un poble”, a càrrec de 
Marta Mussach, i el trio de 
corda Ressonància, format 
per Edurne Vila, Joan Ig-
nasi Ferrer i Esther Vila, va 
interpretar variacions de 
Goldberg de J.S. Bach.

CULTURA
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Laura Redondo, plus-
marquista nacional, va 
revalidar el seu títol de 

campiona d’Espanya de 
martell amb un llançament 
de 69,96 metres, rècord 
dels campionats nacionals 
a l’aire lliure. La competició 
es va celebrar al Poliespor-
tiu Juan de la Cierva de Getafe (Madrid). L’atleta gavanen-
ca de l’FC Barcelona, que dotze dies abans havia batut el 
rècord d’Espanya amb 70,66 en la final de la Lliga Iberdro-
la a La Nucía, es va estrenar amb un nou rècord dels cam-
pionats (69,69), superant en el seu primer tir els 69.53 de 
Berta Castells de fa deu anys. Actualment està preparant 
la seva participació als Jocs Olímpics de Tòquio.

Laura Redondo, campiona 
d’Espanya de martell

Manuel Martín (Cor-
nellà, 1963) és el 
nou delegat de la 

Federació Catalana de Fut-
bol al Baix Llobregat. És 
doctor en dret especialista 
en dret esportiu i tributari, 
a més d’exdirectiu de l’AE 
Prat, entre els anys 2013 
i 2021, entitat amb qui ha mantingut vinculació com a 
col·laborador en l’àrea jurídica fins a la finalització de la pas-
sada temporada. Martín encapçala una delegació amb un 
total de 19.045 llicències en actiu, 1.246 equips i 110 clubs. 
“Un territori amb pes dintre el futbol i futbol sala català”, tal 
com reconeix ell mateix, que no obstant això, aposta per 
un tracte igualitari i sense diferències “entre grans i petits”. 

Manuel Martín, nou delegat 
de l’FCF al Baix Llobregat

Foto: FCF

Pol GIl continua sumant 
èxits esportius. El va-
lliranenc es va pro-

clamar recentment cam-
pió d’Espanya per relleus 
4x1250 metres. A més, el 
nedador del CN Barcelona 
també és subcampió na-
cional de cinc quilòmetres i 
tercer espanyol en els 10 km. D’altra banda, Tamara Varela, 
del CE Tagym Vallirana, es va proclamar subcampiona en 
el Campionat d’Espanya de Gimnàstica Aeròbica a la mo-
dalitat individual nivell 4, que es va celebrar a València. Pel 
que fa a l’actuació conjunta de l’entitat, cal destacar que va 
quedar vuitena a la classificació per equips, i va ser el primer 
entre els equips catalans amb més puntuació en base.

Doble èxit valliranenc en 
natació i gimnàstica aeròbica

Foto:  Arxiu

VILADECANS

Garrote suma de tres medalles 
en el Mundial de Paraciclisme
L’Ajuntament i el Consell Esportiu del Baix Llobregat presenten 
el programa d’esports F’ESTIU JOVE, gratuït i a l’aire lliure

Foto:  Sergi Garrote

BAIX LLOBREGAT 

Josep Maria Berrocal i Mateo 
Rubio, atraccions a la Lliga LEB

Les banquetes baixllobre-
gatines dels dos equips 
de la LEB tindran entre-

nadors d’autèntic luxe.   Una 
clara aposta per part dels dos 
clubs de dotar-se d’un tècnic 
amb clares aspiracions espor-
tives a les seves respectives 
categories. Així, el CB Prat, 
que jugarà a la LEB Plata des-
prés d’assolir l’ascens, tindrà 
com a màxim responsable 
tècnic a Josep Maria Berro-
cal. Amb una llarga i exitosa 
trajectòria en el món del bàs-
quet és una aposta clara i fer-
ma del Joventut de Badalona 

per un tècnic que intentarà 
situar l’equip entre els millors 
de la categoria d’argent del 
bàsquet nacional. El seu da-
rrer equip va ser el Muharraq 
de la Lliga de Bahrain.  D’altra 
banda, el CB Cornellà, de la 
LEB Plata ha contractat Ma-
teo Rubio. L’entrenador va 
dirigir la passada temporada 
al Barça B amb qui va assolir 
l’ascens a LEB Or. També ha 
estat al Barça CBS, CB Santfe-
liuenc, CB Castelldefels i UE 
Montgat, AD Torreforta i CB 
L’Hospitalet així com Alerta 
Cantàbria. A nivell interna-

cional, Rubio ha dirigit al Club 
Trouville uruguai i a la selec-
ció nacional del mateix país.

Equips femenins
D’altra banda, el Barça CBS, de 
la nova Lliga Challenge, apos-
ta per la continuïtat d’Isaac 
Fernández, que actualment es 
troba amb la Selecció Nacional 
Espanyola Sènior femenina 
preparant la seva participació 
als Jocs Olímpics de Tòquio. 
Mentrestant, Fernando Gordo 
seguirà al Basket Almeda amb 
un projecte de continuació 
amb un equip jove que es vol 

consolidar a la Lliga Femeni-
na 2. Enric González també 
segueix a l’Unilever BF Vilade-
cans, mentre que Javi Torralba 
continuarà al Segle XXI. 

Foto: NM

Son els nous entrenadors del CB Prat i CB Cornellà respectivament

El viladecanenc Sergi 
Garrote, que forma-
va part de la Selecció 

Espanyola, va ser un dels 
grans protagonistes en 
els passats Campionat del 
Món de Paraciclisme que 
es van celebrar a la ciutat 
portuguesa de Cascais. 
L’handbiker del CC Sant Boi 
va sumar un total de tres 
medalles d’argent (team 
relay, contrarrellotge i ruta), 
i es va quedar a un pas de 
pujar a la posició més alta 
del podi. ”He superat els re-
sultats de 2018 i 2019. Sem-
pre és positiu saber que 
estic per a lluitar per l’or. La 

meva ambició és la màxima 
i sempre buscant el millor 
resultat”, va explicar.

Softbol
L’equip dirigit per Carlos 
Cepero es va imposar en el 
primer (17-5) i segon partit 
(10-7) del playoff del Cam-
pionat de Catalunya 2021, 
en la categoria Open Soft-
bol, per així alçar-se amb el 
tercer títol de l’any pel club 
viladecanenc en l’apartat 
del softbol. Amb aquest 
títol les viladecanenques 
han aixecat els tres títols de 
softbol femení dels Cam-
pionats de Catalunya 2021. 

Nou programa
El Consell Esportiu va presen-
tar el F’ESTIU JOVE, un pro-
grama d’activitats esportives, 
tecnològiques, culturals i lúdi-
ques adreçades a joves d’entre 
14 i 22 anys, que es duu a ter-

me del 12 al 24 de juliol. Ofe-
reix activitats gratuïtes a l’aire 
lliure a diversos indrets de 
Viladecans que inclou tallers 
d’esports, condicionament fí-
sic, coreogràfiques, e-sports, 
i activitats no esportives. 

Foto: Arxiu
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ESPORTS
La Penya Esplugues segueix a 
la Primera Divisió femenina

Les espluguines continuen a la màxima categoria del 
futbol sala femení després de guanyar a la Fase de 
Promoció a Elx. Les baixllobregatines van portar la 

iniciativa a la pista, conscients del que s’estaven jugant, però 
les madrilenyes es van avançar en el marcador. L’empenta 
de les catalanes va donar fruit al final de la primera part 
(1-1). En una segona meitat vibrant, van decantar el matx 
amb un joc més sòlid i efectiu i van saber patir en els últims 
minuts per resistir les embranzides del Colmenarejo (3-2). 
La Penya serà l’únic representant català a la Primera Divisió.

El Levante Las Planas jugarà a 
la segona categoria femenina

El futbol femení baixllobregatí està d’enhorabona. 
L’FC Levante Las Planas jugarà a la Reto Iberdrola la 
temporada 2021-2022, segona categoria nacional 

de futbol femení, després de superar amb èxit el play-
off d’ascens davant el Getafe Femení. Les de Sant Joan 
Despí van tombar el conjunt madrileny per 3 a 1 a l’anada 
el passat diumenge, i ahir al migdia van empatar a 1 a 
Madrid a la tornada en un duel vibrant. Així doncs, després 
d’una temporada extraordinària, l’FC Levante Las Planas 
es converteix en nou equip de la Reto Iberdrola.

Els Legends de Santa Coloma, 
campions de l’LCFA Sènior 7vs7

La temporada no ha pogut acabar millor pel conjunt 
de Santa Coloma de Cervelló. Els Legends es van 
proclamar campions de l’LCFA Sènior 7vs7 després 

de guanyar als Pioners de L’Hospitalet per 52-12. L’MVP 
del partit va ser el jugador colomenc Juan Puertas. Un 
any perfecte, ja que els baixllobregatins, dirigits per 
Sergi Díaz ‘Xevi’, van acabar invictes.

Laia Sanz comença la seva 
participació al trial i enduro

El Mundial de Trial i Enduro ha donat inci, amb la 
participació de Laia Sanz. En el TrialGP, la corberenca 
és segona a la classificació general, amb tres punts 

menys que Emma Bristow. D’altra banda, la pilot de 
l’equip KH-7, amb una GasGas EC 350F, va fer un primer 
i un tercer lloc a la primera prova del Mundial d’Enduro 
que es va celebrar a Portugal. 

Foto: Penya Esplugues

SANT BOI DE LLOBREGAT

La UE Santboiana celebra 
enguany el seu Centenari
El president de la Generalitat de Catalunya, Pere Aragonès, va 
donar el tret de sortida en un acte celebrat a l’Estadi Baldiri Aleu

La Unió Esportiva Sant-
boiana va presen-
tar a l’Antiga Fàbrica 

d’Estrella Damm el full de 
ruta del Centenari per la 
temporada 2021/2022. Tri-
no Puig,  president de la 
Comissió del Centenari, va 
explicar els principals ac-
tes commemoratius que es 
duran a terme la pròxima 
campanya. A nivell cultural, 
l’entitat esportiva treballa 
per elaborar un llibre his-
tòric del club, una exposició 
fotogràfica i un documen-
tal de caràcter audiovisual 
amb la trajectòria del degà. 
Pel que fa a la vessant so-
cial, el club organitzarà una 

Trobada d’exjugadors així 
com diversos reconeixe-
ments a persones del club. I 
en el vessant esportiu, la UE 
Santboiana treballarà per 
impulsar el món de la dona 
i el rugbi, l’elaboració del 
Training Camp, un Torneig 
de Veterans, una Trobada 
d’Escoles i Formació Inter-
nacional, un duel interna-

cional Sub-23 i el Partit del 
Centenari. Per la seva ban-
da, el dissenyador artístic 
del club, Jordi Elias, va des-
vetllar la nova samarreta 
que vestiran tots els equips 
del degà la pròxima tempo-
rada. Una nova vestimenta 
amb clara inspiració en el 
territori i paisatge de Sant 
Boi. Elias també ha explicat 

el nou logotip que regirà el 
Centenari del club.

Tret de sortida
El president de la Gene-
ralitat de Catalunya, Pere 
Aragonès, va encapçalar 
un acte el 4 de juliol, que es 
va celebrar a l’Estadi Baldiri 
Aleu, i que va donar el tret 
de sortida del Centenari. 

Fotos: UES

MOLINS DE REI 

Kawasaki Català Aclam 
torna a regnar a les 24 Hores

E l Circuit de Barcelona-
Catalunya va acollir 
una nova edició de les 

24 Hores de Catalunya de 
Motociclisme, una edició 
de rècord. Kawasaki Cata-
là Aclam va aconseguir la 
seva vuitena victòria en 
la mítica prova de motor. 
L’equip de Molins de Rei és 
el segon amb més victòries, 
i va poder rescabalar-se de 
l’última edició, en la qual 
no va poder veure la ban-
dera de quadres. També va 
marcar un rècord de voltes, 
amb un total de 759. L’equip 
va estar format per Julien 

Pilot, Anthony Loiseau, Ga-
briel Pons i Stéphane Egea.

Waterpolo
L’equip femení de waterpolo 
del CN Molins de Rei es va 
convertir en nou equip de 
Primera Divisió nacional des-
prés de superar l’eliminatòria 
de la fase d’ascens al Claret 
Askartza. En el partit d’anada, 
les baixllobregatines, diri-
gides per David Alled, es 
van imposar a domicili per 
6-12, mentre que a la tor-
nada van tornar a guanyar 
per un contundent 17-5. 
D’altra banda, el patí de Ca 

n’Ametller va ser escenari 
de la recepció que va realit-
zar l’equip del govern mu-
nicipal a l’equip molinenc. 

L’acte va ser presidit per 
l’alcalde, Xavi Paz, i el pri-
mer tinent d’alcalde i regidor 
d’esports, Ramon Sánchez.

Foto:  KCA

El femení de waterpolo assoleix l’ascens a Primera Divisió
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Tornem el 20 de setembre
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